捌、教 育 文 化
一、專科：
民國100年度，本縣專科以上學校共有4所，班級數509班，學生數16,286人，較上學年度增加12班，學生數增加55人。（圖19）
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二、高中（職）：
民國100年度，本縣高中(職)共有11所，班級數計376班，學生人數14,475人，其中高中部份有6所210班8,253位學生，高職部份有5所166班6,222位學生。
三、國中：
民國100年度，本縣國中共有25所，班級數636班，學生人數19,264人（含南澳完全中學、中道中學及慧燈中學國中部學生及班級數），較上學年度減少9班，學生數減少1,003人。
四、國小：
民國100年度，本縣國小共有75所，班級數1,278班，學生人數28,357人，較上學年度減少9班學生1,371人。
五、各級補校：
民國100年度，本縣補校共有班級數101班，學生人數2,442人，班級數減少4班，學生數則較上學年度減少168人。
六、教職員數：
民國100年度，本縣各級學校教職員數為6,183人(教師5,108人職員1,075人)，其中專科以上學校教師683人，職員346人，高中(職)教師1,066人，職員272人，國中教師1,273人，職員191人，國小教師2,086人，職員266人。（圖20）
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VIII. Education

1. Junior College above:
In 2011, Yilan County had more than 4 colleges above comprising 509 classes and 16,286 students, increased by 12 classes 55 students compared with last year. (Figure 19)
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2. Senior High School and Vocational High School:
In 2011, Yilan County had 11 senior high school and vocational high schools comprising 376 classes and 14,475 students, including 6 senior high schools comprising 210 classes and 8,253 students, and 5 vocational high schools comprising 166 classes and 6,222 students.

3. Junior High School:
In 2011, Yilan County had 25 junior high schools comprising 636 classes and 19,264 students (including Nan-ao High School, Chungdau Private High School and Hueydeng Private High School), decreased by 9 classes and decreased by 1,003 students compared with last year.
4. Elementary School:
In 2011, Yilan County had 75 elementary schools comprising 1,278 classes and 28,357 students, decreased by 9 classes and 1,371 students compared with last year.
5. Cramming Schools at All Levels:
In 2011, Yilan County’s cramming schools have 101 classes and 2,442 students,decreased by 4 classes and decreased by 168 students compared with last year.
6. Number of staff:
In 2011, number of staff at all schools in Yilan County was 6,183 (5,108 teachers and 1,075 clerks), comprising 683 teachers and 346 clerks in junior colleges above, 1,066 teachers and 272 clerks in senior (vocational) high schools, 1,273 teachers and 191 clerks in junior high schools, 2,086 teachers and 266 clerks in elementary schools (Figure 20)
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圖19、歷年宜蘭縣各級學校學生數
民國85至94學年度
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Figure 19: Number of Students in All Schools 
in Yilan County in Past Years
From 1996 to 2005 Academic year
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視力狀況

		

				宜   蘭   縣  各   級   學   校   教   職   員   數

						合計		專科以上		高中(職)		國中		國小		幼稚園		補校

								Junior Colleges above		Senior (vocational) high schools		Junior high schools		Elementary schools		Kindergartens		Cramming schools
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圖19、歷年宜蘭縣各級學校學生數
民國85至94學年度
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Figure 19: Number of Students in All Schools 
in Yilan County in Past Years
From 1996 to 2005 Academic year
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視力狀況
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						合計		專科以上		高中(職)		國中		國小		幼稚園		補校

								Junior Colleges above		Senior (vocational) high schools		Junior high schools		Elementary schools		Kindergartens		Cramming schools
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圖20、宜蘭縣各級學校教職員數分佈圖
民國93年底
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Figure 20: Staff Distribution Diagram of 
Yilan County
End of 2004
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